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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol marad az állami alkalmazottak és állami 
közműcégek dolgozóinak béremelése? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Az energiaköltségek és az élelmiszerárak elszabadulása új helyzetet teremtett a magyar családok
életében. A munkahelyek legalább az inflációt követő fizetésemelést igyekeznek biztosítani annak
érdekében, hogy dolgozóik ne kerüljenek a korábbinál kedvezőtlenebb anyagi helyzetbe és tavalyi
életszínvonaluk megőrzése idén is lehetővé váljon.

Ezzel  szemben a  sajtóhírek szerint  az  állami alkalmazottak és  az  állami közműcégek 200 ezer
munkavállalója  bércsapdába  került.  A  MÁV,  a  Volán,  a  Magyar  Posta  és  a  vízműcégek
munkavállalóinak  fizetése  kapcsán  ugyanis  még  2021-ben  került  rögzítésre  egy  15  százalékos
bérfejlesztésről szóló megállapodás, melyet három év alatt kell végrehajtani. A már akkor sem túl
bőkezűnek látszó ajánlat azonban 2023-ra már egyértelműen elértéktelenedett,  melyet nem lehet
változtatás nélkül hagyni.

Tekintettel  arra,  hogy  kormányzati  segítségről  nem  érkezett  bejelentés,  így  az  esetleges
béremeléseket a vállalatoknak maguknak kell kigazdálkodnia, amire egészen biztosan nem lesznek
képesek. A szakszervezetek szerint szóban terjednek ugyan béremelésről szóló javaslatok, de ezek
még nem kerültek megerősítésre.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Hogyan beszélhetnek sikeres kormányzásról, ha az állam a saját alkalmazottjainak még azt sem
tudja biztosítani, hogy reálértéken annyit keressenek, mint tavaly?

2. Van-e fedezet a költségvetésben a közműcégek dolgozói részére a béremelésekre és mikortól



 
lehet rá számítani?

3. Mennyi pénzt terveznek béremelésre fordítani az MVM Csoport, a MÁV, a Volán, a Magyar
Posta és a vízműcégek esetében?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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